
 عوارض ورود به محدوده 
طرح ترافیک ابطال شد

هیأت عمومی دیوان عدالت با شکایت 
دیوان محاسبات و نیروی انتظامی، 
دریافت عوارض بابت ورود به محدوده 
ط��رح ترافیک علاوه ب��ر جریمه را 
غیرقانونی دانس��ت و باطل کرد. به 
گزارش تس��نیم، شورای اسلامی ش��هر تهران در ماده 8 
مصوبه مورخ دهم بهمن س��ال 96 برای ورود به محدوده 
طرح ترافیک، علاوه بر جریمه، دریافت عوارض را مصوب 
کرده بود که این مصوبه با شکایت دیوان محاسبات و نیروی 
انتظامی و تعدادی از اش��خاص حقیقی در دیوان عدالت 
اداری مواجه ش��د. هیأت عمومی دیوان عدالت اداری در 
رسیدگی به شکایت شکات و پس از بحث و بررسی اعلام 
کرد: حکم ماده 8 مصوبات مورد اعتراض در حدی که ناظر 
بر دریافت عوارض ورود به محدوده طرح ترافیک علاوه بر 
جریمه موضوع ماده 18 قانون رسیدگی به تخلفات رانندگی 
است، در مواردی که سقف تعیین شده توسط شورای عالی 
هماهنگی ترافیک شهر تهران برای ورود به محدوده های 
طرح ترافیک حلقه اول و دوم پر شده است، مغایر ماده 18 
قانون رسیدگی به تخلفات رانندگی است و مستند به بند 
یک ماده 12 و ماده 88 قانون تشکیلات و آیین دادرسی 

دیوان عدالت اداری مصوب سال 1392 ابطال می شود.

 پولی شدن پارک خودرو 
در ۱۳۰ هزار نقطه تهران

سرپرست معاونت حمل و نقل و ترافیک 
شهرداری تهران جزئیات پولی شدن 
پارک خ��ودرو در خیابان های تهران 
را تش��ریح کرد. به گزارش تس��نیم، 
یوسف حجت در پاسخ به اینکه پارک 
حاشیه ای به چه شکل قرار است به اجرا درآید؟ گفت: قرار 
اس��ت این کار مانند منطقه 2 که به صورت پایلوت س��ال 
گذشته اجرا شد، در سایر سطوح شهر تهران، طبق مقرراتی 
که دولت طی آیین نامه ای تصویب و تعیین کرد، اجرایی شود. 
اگر بخواهیم تعداد جای پارک را در کل تهران در نظر بگیریم 
شامل بیش از یک میلیون محل پارک می شود ولی ما حدود 
130 ه��زار جای پارک را مدیریت خواهیم کرد. وی افزود: 
برای سایر نقاط پارک که شامل کوچه های فرعی یا نقاطی 
است که بیش از 50 درصد آن در بافت های مسکونی قرار 
دارد، مجوزی نداریم. نقاط مجاز برای اجرای طرح، مربوط 
به خیابان ها و معابری است که در آن اماکن تجاری، اداری 
و آموزشی قرار دارد. حجت ادامه داد: هدف شهرداری از این 
کار کسب درآمد نیست، بلکه ارتقای رفاه مردم است. وقتی 
این کار را نمی کنیم یک نفر می تواند 24 ساعت خودروی 

خود را در یک نقطه پارک کند.

 بی قانونی
 در بزرگ ترین نهاد شورایی کشور

عضو ش��ورای عالی اس��تان ها گفت: انتخابات هیات 
رئیسه شورای عالی استان ها غیرقانونی بوده است. محمد 
برزه  کار، نماینده مردم اس��تان س��منان در شورای عالی 
اس��تان ها در گفت وگو با فارس، درباره غیرقانونی بودن 
انتخابات هیأت رئیسه ش��ورای عالی استان ها که آذرماه 
برگزار شد،  اظهار داشت: در نظام مقدس جمهوری اسلامی 
فصل الخطاب قانون است و باید بر اساس قانون عمل کنیم. 
وی بیان داشت: همه ما باید تابع قانون باشیم و اگر در قانون 
مشخص شده که باید انتخابات هیأت رئیسه شورای عالی 
استان ها لغو و مجددا برگزار شود ما تابع آن هستیم و جایز 
نیست بیش از این اقدام غیرقانونی در شورای عالی استان ها 
باقی بماند. برزه  کار خاطرنشان کرد: در راستای مخفی کاری 
هیأت رئیسه شورای عالی استان ها متأسفانه هیچ کدام از 
نامه های وزارت کش��ور، س��ازمان بازرسی و شورای حل 
اختلاف مبنی بر غیرقانونی بودن انتخابات هیأت رئیسه به 

اعضای شورای عالی استان  ها داده نشده است. 

 هشدار پلیس: شهروندان
 مراقب قالیشویان قلابی باشند

رئیس پلیس پیشگیری تهران بزرگ 
توصیه کرد: شهروندان حتماً فرش های 
خ��ود را به قالیش��ویی های معتبر و 
دارای شناسه ثبت بدهند. به گزارش 
»وطن امروز«، سردار کیوان ظهیری 
ضمن توصیه به شهروندانی که در ایام پایانی سال قصد دارند 
فرش های خود را برای شست وشو به قالیشویی بسپارند، اظهار 
داشت: ممکن است برخی افراد سودجو از فرصت پیش   آمده 
سوءاس��تفاده کرده و در پوش��ش قالیش��ویی برای سرقت 
فرش های گران قیمت بویژه دستباف اقدام کنند. وی تصریح 
ک��رد: خانواده هایی هم که قصد دارند برای نظافت منزل از 
شرکت های خدماتی استفاده کنند، حتماً شرکت های معتبر 

را انتخاب کرده و از آنها درخواست نظافتچی کنند.

شهر

اجتماعی

پلیس

گروه اجتماعی: بحث و جدل، فریاد، قهر، تهدید به اس��تعفا و... 
حاشیه های فراوان روز گذشته جلسه شورای شهر تهران بود اما 
این حواشی نه برای به سرانجام رساندن یک پروژه بزرگ شهری و 
حل مشکلات بسیار تهرانی ها، بلکه برای نامگذاری معابر و استخر 

و سالن چندمنظوره بود! 
به گزارش »وطن امروز«، شورای شهر تهران که به علت جلسات 
متعدد نامگذاری میادین و معابر به »شورای نامگذاری« معروف 
شده، دیروز برای نامگذاری چند معبر و سالن ورزشی با حواشی 

بسیاری مواجه شد. شورای شهر پایتخت در 
دوره جدید به جای نظارت دقیق بر عملکرد 
شهرداری تهران و حل مشکلات و معضلات 
شهری و جلوگیری از افتضاحاتی مانند افتتاح 
ناقص زیرگذر استاد معین، غرق در حواشی 
بوده و این در حالی است که تمام اعضای این 
شورا اصلاح طلب و از یک لیست انتخاباتی 
هس��تند. مرور حواشی شورای شهر تهران 
نشان می دهد واژه ناکارآمدی برازنده مدیریت 
شهری فعلی است و پایتخت نشینان برای به 
سرانجام رسیدن بی اما و اگر یک پروژه مهم 
شهری باید بیش از اینها صبور باشند. شاهد 

این مدعا اتفاقات دیروز ش��ورای ش��هر بر سر نامگذاری هاست. 
البته اعضای ش��ورای شهر فعلی سابقه تهدید به استعفا دارند 
و نشان داده اند براحتی قهر و تهدید به استعفا می کنند اما این 
تهدیدها هیچ وقت عملی نمی شود و فقط به عنوان ابزار فشار بر 
سایر اعضا استفاده می شود، مانند خبر استعفای 2 عضو شورای 
ش��هر در آذر ماه که فقط در حد قهر و تهدید باقی ماند و هیچ 

وقت عملی نشد.
روز گذشته جزئیات سی و ششمین جلسه رسمی کمیسیون 

نامگذاری معابر و اماکن عمومی شهر تهران در صحن شورای شهر 
تهران مورد بحث و گفت وگو قرار گرفت و اعضای شورای شهر 
نظر خود را درباره نامگذاری 6 کوچه، خیابان، استخر و مجموعه 

ورزشی مطرح کردند اما با بحث و جدل بسیار.
»بهاره آروین« از اعضای شورای شهر درباره این موضوع بیان 
داشت: مبنای کمیسیون نامگذاری چه بوده و چرا نام یک نفر 
از قهرمانان فوتسال آسیا برای سالن چندمنظوره انتخاب شده، 
این موضوع می تواند اعتراض سایر افراد را به همراه داشته باشد. 
در ادامه »محمدجواد حق شناس« دیگر 
عضو ش��ورا بیان داشت: نام هایی که امروز 
مطرح شده، به صورتی بوده که نظرجمعی 
در این راستا اخذ شده و باید توجه داشته 
باش��یم که مقاومت به تغییر نام در ش��ورا 
وجود دارد. هر روز شاهد احداث خیابان و 
بزرگراه نیستیم ولی تعدد نام های تکراری 
در شهر سبب شده به سمت نامگذاری های 
جدید برویم. در همه کشورهای پیشرفته 
دنیا بوی��ژه در پایتخت ها ب��ه دلیل اینکه 
مراجعه کنندگان بین المللی دارند، نباید یک 
نام برای چندین گذر یا خیابان باشد. عضو 
ش��ورای شهر تهران گفت: در حال حاضر به طور مثال اسامی 
مانن��د لاله، لادن، مریم و نیلوفر حدود 100 تا 200 بار بر نام 
کوچه ها و خیابان ها تکرار شده و باید اصلاح لازم در این زمینه 
انجام ش��ود. از طرفی تلاش کرده ای��م خیابان ها و کوچه های 
اطراف خانه هنرمندان را به نام ش��خصیت های شناخته شده 
نامگذاری کنیم و ساخت مجسمه و سردیس هم در این زمینه 
می توان��د پیوند جدی فرهنگی ایج��اد کند. »ابراهیم امینی« 
عضو هیأت رئیسه شورای شهر تهران نیز با تأکید بر اینکه در 

صورت جلسات صحن شورا باید فلسفه نامگذاری های سابق و 
جدید بیان شود، گفت: این موضوع شبهات را برطرف کرده و 

سبب می شود تصمیم گیری های دقیقی شود.
»حسن خلیل آبادی« عضو کمیته نامگذاری معابر و خیابان های 
تهران هم تصریح کرد: صورت جلسه ای که امروز مطرح شده، 8 
مرداد سال جاری تهیه شده بود که در نوبت ارائه در صحن معطل 
مانده است و امروز فرصت ارائه داده شد. ما از خودمان اسم خلق 
نمی کنیم، گاهی اسم ها و نام ها تکراری است که باید اصلاح شود.
وی بیان داشت: هیچ تعارضی با مردم و اهالی محلات درباره 
نامگذاری های جدید مطرح نبوده است. در ادامه ابراهیم امینی و 
بهاره آروین بیان داشتند مشابه پرونده باغات باید نامگذاری معابر 
و خیابان ها به صورت تک تک برگزار شود، چرا که در حال حاضر 

نامگذاری ها با حساسیت همراه شده است.
همچنین »حجت نظری« گفت: باید رویه ها واحد باشد، چرا 
برخوردهای نامناسب دارید. معمول بوده لیستی از نامگذاری ها به 
رأی گذاشته می شود اما هر بار یک رویه در این باره مطرح می شود.

آروین از تذکر حجت نظری ناراحت شد و میز هیأت رئیسه 
را ترک و اعلام کرد: در صحن ش��ورا به من توهین ش��ده است. 
برخوردها ناشایست است. من استعفا می کنم. هر کسی آستانه 

تحملش بالاست، در جایگاه هیأت رئیسه بنشیند. 
به دلیل اینکه در صورت خروج بهاره آروین از صحن ش��ورا، 
جلس��ه از رسمیت خارج می شد، زهرا صدراعظم نوری و ناهید 
خداکرمی و همچنین زهرا نژادبهرام از خروج او ممانعت کردند و 
پس از درخواست های فراوان، آروین نه در صندلی هیأت رئیسه، 

بلکه در ردیف اول شورای شهر نشست.
پ��س از واکن��ش بهاره آروی��ن، حجت نظ��ری گفت: مگر 
هیأت رئیسه فرای اعضای شورا هستند که نتوان به آنها تذکر داد.

سرانجام پس از کش وقوس های فراوان و اختلاف بین اعضای 
شورا خیابان اردلان در محدوده خیابان شهید مفتح به خیابان 
استاد مرتضی ممیز، کوچه رفعت در محدوده خیابان سعدی به 
کوچه شهید اسماعیل حیدری و کوچه هفتم در شهرک استقلال 

به کوچه شهید محمدعلی میرزایی تغییر نام داد. 
همچنین استخر ویژه بانوان در میدان بهمن به نام نیروبانان 
اسدبیگی، قهرمان رشته قایقرانی آسیا و سالن چندمنظوره فوتسال 
به نام فرشته کریمی، قهرمان فوتسال آسیا و سالن چندمنظوره 
یادآوران به نام حش��مت الله کهندل، سرمربی تیم ملی کشتی 

فرنگی تغییر نام داد. 
از مدیریت شهری فقط یک نام مانده است ■

کارشناسان اعتقاد دارند، مدیریت فعلی شهر تهران ناکارآمد 
است و حواشی شورای شهر پایتخت نشان می دهد فاصله زیادی 
تا نقطه مطلوب مدیریت وجود دارد. عضو انجمن آمایش سرزمین 
ایران در گفت وگو با »وطن امروز« درباره کم توجهی شهرداری 
تهران به اتمام خیلی از پروژه ای شهری و ارائه خدمات مطلوب به 
شهروندان گفت: مدیران شهری متاسفانه از انجام وظایف اصلی 
خود دور شده اند و بیشترین وقت خود را در این چند سال صرف 
نامگذاری معابر و میادین کرده اند، در حالی که این رویکرد باید 

در اولویت های بعدی قرار گیرد.
محمدرضا محبوب فر با بیان اینکه مدیران شهری تهران فقط 
به یکسری اقدامات روبنایی روی آورده اند، در حالی که باید انرژی 
خ��ود را صرف اقدامات زیربنایی پایدار کنند آنگونه که رضایت 
ش��هروندان جلب شود، افزود: ش��هرداری تهران گویا توان حل 
مشکلات این کلانشهر را ندارد، چرا که به جای رفع مشکلات 
شهروندان و تسهیل امورات شهری، ساخت و اتمام پروژه ها را به 

بهانه کمبود بودجه و اعتبار کافی متوقف کرده است.
وی افزود: مدیریت شهری اکنون مقری برای پیشبرد اهداف 
سیاسی و حزبی شده است و اهمیتی به ساماندهی و پویایی شهر 
نمی دهند. مجموعه شورای شهر و شهرداری را کسانی تشکیل 
می دهند که تفکری همسو با دولت دارند و کمتر به رفع مشکلات 
و ارائه خدمات مطلوب شهری به مردم توجه می کنند، بنابراین 

از مدیریت شهری فقط نامی از آن مانده است.
این کارشناس مدیریت شهری به ناکارآمدی مدیران شهری 
در س��اخت و راه اندازی زیرگذر استاد معین اشاره کرد و افزود: 
شهرداری تهران به همراه شورای شهر، هفته گذشته این پروژه 
را ضرب الاجلی و به صورت ناقص اجرا کردند که موجب نارضایتی 
اهالی آن منطقه شد و شهردار تهران مجبور شد شهردار منطقه 

9 را برکنار کند.

مدیریت ش�هری اکنون مقری برای 
پیشبرد اهداف سیاسی و حزبی شده 
است و اهمیتی به ساماندهی و پویایی 
ش�هر نمی دهند. مجموعه ش�ورای 
شهر و شهرداری را کسانی تشکیل 
می دهند که تفکری همسو با دولت 
دارند و کمتر به رفع مشکلات و ارائه 
خدمات مطلوب شهری به مردم توجه 
می کنند، بنابراین از مدیریت شهری 

فقط نامی از آن مانده است

یک جلسه دیگر شورای شهر تهران درباره  نامگذاری معابر پایتخت هم  با حاشیه و قهر  و تهدید به استعفا گذشت

شورای  قهر تهران!
بهاره آروین، عضو هیأت رئیسه شورای شهر پایتخت پس از بگومگو با عضو دیگر شورا قهر و اعلام کرد 

استعفا خواهد کرد اما با میانجی گری سایر اعضا به جلسه شورا بازگشت

خدمات متروی تهران ۲۲ بهمن رایگان است
مدیرعامل شرکت بهره برداری متروی تهران گفت: خدمات مترو 22 بهمن رایگان است. به گزارش فارس، فرنوش نوبخت درباره تمهیدات شرکت بهره برداری متروی تهران 
در مراسم راهپیمایی یوم الله 22 بهمن در پایتخت با اشاره به اینکه خدمات مترو از ابتدای صبح روز سه شنبه 22 بهمن 98 تا پایان مراسم راهپیمایی رایگان است، افزود: 
بعد از پایان مراسم نیز پذیرش مسافر در ایستگاه هایی که در مسیر راهپیمایی قرار دارند، برای بازگشت راهپیمایان به مقاصد اولیه خود به صورت رایگان انجام می شود. 

دوشنبه ۲۱ بهمن ۱۳98
وطن امروز     شماره ۲86۳

س��اخت مدارس، مس��اجد، مراکز 
بهداش��تی و درمانی و صدها پروژه 
عمرانی، فرهنگ��ی و... با هدف رفع محرومیت ها در مناطق 
محروم و کم برخوردار سال هاس��ت از س��وی ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام)ره( در حال انجام است. این ستاد علاوه 
بر ایجاد زمینه های اشتغال زایی در اقصی نقاط کشور، حامی 
و یاری رس��ان مردم سیل زده و زلزله زدگان بوده و در این راه 

توانسته است اقدامات قابل توجهی را انجام دهد.
به طوری که تعداد پروژه های عمرانی و زیربنایی بنیاد برکت 
ستاد اجرایی فرمان امام در مناطق محروم کشور به بیش از 

34 هزار پروژه رسیده است.
به گزارش »وطن امروز«، امیرحس��ین مدنی، مدیرعامل 
بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( گفت: این 
بنیاد بیش از 34 هزار و 424 پروژه عمرانی و زیربنایی را در 
مناطق محروم و کمتر توسعه یافته کشور به بهره برداری رسانده 

یا در دست اقدام دارد.
مدنی افزود: بنی��اد برکت برای اجرای این پروژه ها بیش 
از 22 ه��زار و 700 میلیارد ری��ال اعتبار پیش بینی کرده و 

تخصیص داده است.
مدیرعامل بنیاد برکت اظهار داشت: 34 هزار و 424 پروژه 
عمرانی و زیربنایی یادشده شامل 1700 مدرسه، 1160 مسجد 
و مراکز فرهنگی و مذهبی، 314 خانه عالم، 28 حوزه علمیه، 

30 هزار واحد مس��کن محرومان، 
225 بیمارس��تان و مرک��ز جام��ع 
سلامت و 815 پروژه زیربنایی دیگر 
شامل آبرسانی، ساخت راه و جاده، 

برق رسانی، مرمت قنوات و... است.
مدنی میزان اعتبار تخصیص داده 
شده برای س��اخت مدارس برکت، 
مس��اجد و مراکز فرهنگی، مسکن 
محرومان، پروژه ه��ای زیربنایی، و 

ساخت و تکمیل بیمارستان و مراکز و خانه های بهداشت را 
به ترتیب 8 هزار و 980، یکهزار و 440، یکهزار و 40، 4 هزار 

و 240 و 7 هزار میلیارد ریال اعلام کرد.
وی با اشاره به ساخت 1700 مدرسه برکت با 9540 کلاس 
درس در مناطق محروم کش��ور عنوان کرد: این مدارس در 
2600 روس��تای محروم 31 استان کشور در دست ساخت 
اس��ت که از این تعداد 1245 مدرسه به بهره برداری رسیده 

و 200 هزار دانش آموز در آنها مشغول به تحصیل شده اند.
مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام ادامه داد: 

این بنیاد همچنین نسبت به ساخت 
1160 مسجد، حس��ینیه، مصلا و 
دارالقرآن در 2250 روستای کشور 
متعهد است از این تعداد 840 پروژه 
را به بهره برداری رسانده و مابقی را 

در دست احداث دارد.
مدنی افزود: بنیاد برکت ساخت 
314 خانه عال��م و احداث، تجهیز 
و تکمیل 28 حوزه علمیه را نیز در 
دستور کار دارد که تا امروز 200 خانه عالم و 23 حوزه علمیه 

را به پایان رسانده است.
وی درب��اره پروژه های عمرانی و زیربنایی بنیاد برکت در 
حوزه بهداشت و درمان نیز توضیح داد: اجرای 225 طرح را 
در این حوزه در دست اقدام داریم. بنیاد برکت در ساخت و 
تکمیل 10 بیمارستان در سراسر کشور مشارکت داشته که 

از این تعداد 8 بیمارستان آغاز به کار کرده است. 
مدیرعامل بنیاد برکت گفت: این بنیاد در حال س��اخت 
4 مرک��ز تخصصی درمان س��رطان با ظرفیت 560 تخت و 

بیمارستان بین المللی740 تختخوابی برکت است. همچنین 
از 210 مرکز جامع سلامت و خانه بهداشت، 140 مرکز در 

مناطق محروم و روستایی کشور افتتاح شده است.
مدنی با اشاره به ساخت 30 هزار واحد مسکن محرومان 
توسط بنیاد برکت با حجم سرمایه گذاری یکهزار و 40 میلیارد 
ری��ال بیان کرد: ت��ا امروز 11 هزار واحد تکمیل و در اختیار 

نیازمندان قرار داده شده است. 
به گفته وی، بنیاد برکت همچنین 815 پروژه عمرانی و 
زیربنایی دیگر را در حوزه هایی نظیر آبرسانی، احداث جاده 
و پل، برق رس��انی، راه س��ازی، مرمت قن��وات و... در 2 هزار 
روستای محروم کشور در دست اقدام دارد یا به بهره برداری 

رسانده است.
مدیرعامل بنیاد برکت با تاکید بر اینکه تمام 31 اس��تان 
کشور تحت پوشش طرح های عمرانی و زیربنایی این بنیاد قرار 
دارند، خاطرنشان کرد: هرچند بنیاد برکت با توجه به منویات 
مقام معظم رهبری و تاکیدات و سیاست های ابلاغی از سوی 
ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( مبنی بر محرومیت زدایی 
و توانمندسازی اقتصادی و اجتماعی جوامع محروم و کمتر 
توس��عه یافته از طریق ایجاد فرصت های کسب وکار، عمده 
فعالیت ها و اقدامات خود را بر اش��تغال زایی در این مناطق 
متمرکز کرده است اما به اجرای طرح های عمرانی و زیربنایی 

در مناطق روستایی و محروم نیز توجه ویژه دارد.

بنیاد برکت

    هاشمی: شاید شهردار منطقه 9 همدست معترضان به افتتاح زیرگذر استادمعین بود!     
برکناری شهردار منطقه 9 تهران بعد از حواشی به  وجود آمده در مراسم افتتاحیه زیرگذر استاد معین مهم ترین محور 
اظهارات محسن هاشمی، رئیس شورای شهر بعد از جلسه شورای شهر بود. محسن هاشمی در اظهاراتی عجیب گفت: دستور 
جلسه هم اندیشی شورای شهر با شهرداری پرسیده شد که چرا مفاخریان، شهردار منطقه 9 تهران تغییر کرده است و چه 
دلیلی داشته است که در این باره توضیحاتی ارائه شد. برخی اعضا می پرسیدند آیا علت عزل مفاخریان اعتراضات مردمی در 

روز افتتاح پروژه زیرگذر بوده است یا خیر که در این باره هم برخی گمانه زنی ها شد.
وی ادامه داد: برخی اعضا معتقد بودند حناچی احتمال داده است مفاخریان با برخی از افرادی که در روز افتتاح پروژه 
اعتراض کردند همدستی داشته و به همین دلیل او را عزل کرده است. البته هیچ کس نتوانست این موضوع را اثبات یا رد 

کند. به هر روی موضوعاتی در این باره مطرح شد.

مدیرعامل بنیاد برکت:

وم اجرایی شده است وژه عمرانی در مناطق محر 34 هزار پر


